
 معادله پیچیده سوخت 

سوخت در استان سیستان و بلوچستان یک معضل بزرگ 
است. استانی مرزی و پهناور،  محل فعالیت گسترده مافیای 
سوخت و مردمانی فقیر و محروم که زندگی شان به همین 
  cng سوخت گره خورده است.  استانی که کمترین جایگاه
و وسایل حمل و نقل عمومی درون شهری و برون شهری را 
دارد، خودروها فرسوده، جاده ها ناامن، در جایگاه های سوخت 
مانند دیگر استان ها کارت سوخت جایگاه وجود ندارد و 
سهمیه سوخت آن کاهش می یابد. نمایندگان ایرانشهر و 
چابهار به این کاهش اعتراض کردند اما گوش شنوایی هم نبود 
که فریاد نمایندگان مردم را بشنود. چندی پیش وزیر انرژی 
لبنان اعلام نمود که منتظر دستور نخست وزیر لبنان است 
برای سفر به ایران جهت دریافت سوخت  است. بزرگ ترین 
ذخایر نفت و گاز را داریم، بیشتر مردم منطقه ما زیر خط 
فقرند و تورم و گرانی قامت شان را خمیده  کرده است، در 
استان سیستان و بلوچستان سهم مردم از نفت فقط لقمه ای 
نان است، مافیای سوخت روزی دهها تانکر سوخت وارد 
استان می کند و به سوخت کشان نگون بخت به قیمت گزاف 
می فروشند، صف های سوخت در استان طولانی و زجرآور ند. 
سوخت معادله ای پیچیده و عجیب است که حل آن آسان به 
نظر نمی رسد و شاید چاره ای نیست و فقط می توان با این 

شرایط سوخت، سوخت و ساخت. 

آرمان ملی: »آب... آب...«؛ این صدای فریاد 
مردمی است که روز گذشته در اعتراض به 
قطعی ۱۰ روزه آب، مقابل استانداری چهارمحال 
و بختیاری تجمع کرده بودند. آن ها با در 
دست داشتن دست نوشته ها و سردادن شعارهایی 
نظیر »زاده سرچشمه ایم تشنه ایم تشنه ایم« 
خواستار برطرف شدن مشکل آب شرب شهرشان 
شدند. در پی وقوع سیل اخیر و گل آلود شدن 
چشمه کوهرنگ، آب شهرکرد از هفته گذشته 
قطع شده است. می گویند، شدت سیل به مسیر 
انتقال آب نیز آسیب جدی وارد کرده است. 
چشمه کوهرنگ یکی از منابع اصلی تامین آب 
شهرکرد به شمار می رود و آب شرب پنج شهر و 
۳۴ روستا در استان چهارمحال و بختیاری را 
تامین می کند؛ چشمه ای که پس از کدرشدن 
آب، از مدار خارج شده است. باید گفت که کاهش 
فشار آب در برخی مناطق و کدر بودن آن در 
تعدادی از محلات شهرکرد، زندگی را برای مردم 
در ماه های گرم تابستان، تحمل ناپذیر کرده است. 
به گزارش ایسنا، تانکرهای آبی هم که دولت برای 
مردم این مناطق ارسال کرده، تنها بخش ناچیزی 
از نیازهای اولیه مانند آب شرب، پخت و پز و 

شست وشوی حداقلی را تامین می کند. 
از   شهرکرد  نماینده  تشکر   

رئیس جمهور
جزو  مردم شهرکرد،  بی آبی  مشکل  اما 
مواردی بود که همه رسانه ها آن را پوشش دادند. 
خبرگزاری فارس با انتشار تصاویری از تجمعات 
اعتراضی مردم، ازتلاش شبانه روزی دولت 
برای آبرسانی به شهرکرد خبر داده. در یکی از 
تصاویری که فارس منتشر کرده، تصویر زنی را 
می بینید که کاغذ نوشته ای با این مضمون در 
دست دارد: »ما مردم مظلوم استان چهارمحال 
و بختیاری، از رهبر عزیزمان)مدظله العالی( 
تقاضای اجرای پروژه آبرسانی محور بن- بروجن 
را داریم.« فارس، تعداد تجمع کنندگان را 

چیزی حدود ۵۰۰ نفر، تخمین زده. برخی 
رسانه ها هم از تجمع صدها نفری یاد کرده اند. 
خبرگزاری فارس، نوشته است که در جریان 
تجمع، مسئولان استان در میان مردم حاضر و 
به مطالبات آنها پاسخ دادند. این در حالی است 
که یک هفته پس از قطعی آب در شهرکرد و 
ده ها روستا، احمد راستینه، نماینده این شهر 
در مجلس گفته بود »امیدوارم ظرف امروز و 
فردا بخشی از مشکلات برطرف شود« او به ایسنا 
گفته: »مشکل اصلی این بود که شرکت آبفا طی 
هفت سال فعالیت خط انتقال آب کوهرنگ، 
یک تصفیه خانه برای مرکز استان پیش بینی 
نکرد.«  رسانه نزدیک به دولت سیزدهم، غیرقابل 
استفاده بودن خطوط اضطراری را به دلیل 
ترک فعل دولت قبل دانسته و گفته: »خط 
لوله ای که ۶۰ درصد آب شهرکرد از طریق آن 
تأمین می شد از مدار خارج شده است و خطوط 
اضطراری هم به دلیل ترک فعل دولت قبل قابل 
استفاده نیست. آب  محلات شهرکرد یک به 
یک قطع می شود، مردم هراسان از اینکه چه 
اتفاقی رخ خواهد داد به فکر تأمین آب هستند. 
اما مسئولان بیکار ننشسته اند، به سرعت همه 
امکانات استانی بسیج می شود، ستاد مدیریت 
بحران به ریاست استاندار شکل  می گیرد، در 
تماس استاندار با وزارت نیرو شخص وزیر رأسا 
وارد میدان می شود و ستاد مرکزی در وزارت 
نیرو به فرماندهی رئیس کل حوزه وزارتی 
تشکیل می شود.« گفتنی ست که احمد راستینه 
هم پس از وقوع سیل و بی آبی، ضمن تقدیر از 
زحمات دولت ابراهیم رئیسی، دولت حسن 
روحانی را مسبب این مشکلات دانسته و به 
خبرگزاری برنا گفته بود: »متأسفانه کوتاهی 
دولت قبل، از سال ۱۳۹۴ در تکمیل سامانه های 
پایدار آبرسانی به شهرکرد سبب شدتا با سیلاب 
اخیر، ۶۰ درصد این شهر دچار مشکل بشود. 
حجم ترک فعل دولت قبلی به حدی است که 

حل کامل مساله را زمانبر کرده.«
  وعده هایی که از امروز به فردا افتادند

مشکل بی آبی مردم شهرکرد، از همان روزهای 
ابتدایی وقوع سیل آغاز شده بود و با وجود اینکه 
مسئولان از پیگیری خود از همان روزهای 
نخست برای ترمیم مسیر و بهبود کیفیت آب 
انتقالی خبر می دهند اما باید گفت که طولانی 
شدن این روند موجب نارضایتی مردم شهرکرد 
شده است.  علی اکبر محرابیان، وزیر نیرو دولت، 
روز یکشنبه اعلام کرده بود که در پی جایگزینی 
سهم چشمه کوهرنگ اند تا بتوانند این میزان 
آب را که بیش از ۵۰ درصد آب شهرکرد را تامین 
می کرد، با سامانه های اضطراری جایگزین کنند. 
در همان روز، مقیمی، مدیرکل دفتر مدیریت 
بحران و پدافند غیرعامل وزارت نیرو، نیز وعده 
داده بود که مشکل آب شهرکرد تا کمتر از ۲۴ 
ساعت حل خواهد شد و گفته بود: »در حال 
حاضر با وارد مدار شدن تصفیه خانه ها کدورت 
آب تا حد زیادی برطرف شده و به حد استاندارد 
بی آبی  مشکل  این حال  با  است.«  رسیده 
مردم شهرکرد حل نشد. علی حیدری، معاون 
هماهنگی امور عمرانی استاندار چهارمحال و 
بختیاری هم در بازدید از طرح پدافندی آبرسانی 
شهرکرد هم گفته بود: »اکیپی که در حال 
تکمیل خط عمان سامانی هستند در تلاش اند 
تا روز سه شنبه، طرح به اتمام برسد و آب وارد 
مدار شود. این خط توانایی انتقال ۱۵۰ تا ۲۰۰ 
لیتر آب در ثانیه را دارد. بهره برداری از این خط 
بیش از ۷۵درصد مشکل آب را حل خواهد کرد.« 
با توجه به اخباری که از رسیدگی مسئولان به 
گوش می رسد به نظر می رسد که ظرف روزهای 
آینده، مشکل آبرسانی به مردم استان چهارمحال 
و بختیاری حل شود. اما مردم استان چهارمحال 
و بختیاری با تجاربی که از عمل کردن به وعده ها 
در مسئولان سراغ دارند، نمی توانند به طور قطع، 

امیدوار باشند.
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a r m a n m e l i . i r

خانه های ویلایی
سریال هایی که در تلویزیون پخش می شود اکثر این 
سریال ها در خانه های آنچنانی و ویلایی و با وضع مالی بسیار 
خوب ساخته شده بود. چرا طوری سریال نمی سازیم که 
حداقل فرزندانمان به روی پدرها و مادرها نیاورند. درجامعه 
ما در حال حاضر چنین زندگی هایی انگشت شمار شده است. 
لطفا مسئولان در مورد فقر مالی و نداشتن حتی ۳۰ متر خانه 

برخی از ایرانی ها تاکید داشته باشند. 
اسدبیگی از تهران

پست بانک
عابربانک های پست بانک در سطح شهر واقعا خیلی کم 
است و مردم برای تغییر رمز و سایر خدمات با مشکلات زیادی 
روبه رو هستند از مسئولان تقاضا داریم که تعداد دستگاه های 

عابر بانک پست بانک را بیشتر کند. 
یک شهروند از تهران

قیمت لبنیات
با اینکه در همه جا اظهار می شود که سالمندان باید از شیر 
و ماست بیشتری استفاده کنند، ولی قیمت مواد لبنی هر روز 
گران تر می شود با این قیمت ها سالمندان و کارگران اصلا 
سمت مواد لبنی نمی روند و همین امر باعث مریضی هایی برای 
این افراد می شود جا دارد که مسئولان در مورد قیمت لبنیات 

تجدید نظری اساسی کنند. 
احدی از تهران

مدارس دولتی
برای ثبت نام به مدارس دولتی که می رویم با اینکه آموزش 
و پرورش اعلام کرده است که مدارس حق گرفتن هیچ وجهی 
از والدین را ندارند، ولی با این حساب مدیران مدارس شماره 
حسابی به نام مدرسه باز کرده اند و مبلغی را باید به حساب 

مدرسه برای کمک به مدرسه واریز کنیم. 
همتی از تهران 

آزمون استخدامی 
از مسئولان تقاضا داریم نتیجه نهایی آزمون استخدامی 
آموزش وپرورش را اعلام کنند؟ از زمان مصاحبه تا امروز بیش 
از یک ماه  است که طول کشیده است و چیزی حدود ۱۲۰ 
هزار نفر چشم انتظار هستند و ما همچنان بلاتکلیف هستیم.
یک شهروند از تهران

مهاجران غیرقانونی
از نیروی انتظامی و مسئولان مربوطه تقاضا دارم در 
خصوص کنترل مهاجران افغانی در کشورمان و ورود 
غیرقانونی آنها تمهیدات بیشتری در نظر بگیرند.آنها بخش 
وسیعی از کارها را به  اشتغال  خود درآورده اند در حالی 
 که جوانان زیادی هستند که به دنبال شغل هستند و بیکار 

هستند.
اصغری از تهران

شکاف طبقاتی
اینکه میان میگن شکاف طبقاتی تمام شده است. شکاف 
طبقاتی به جای اینکه تمام شود عمیق تر شده است. در حال 

حاضر همه مردم جامعه از این وضع خسته شده اند. 
اصلانی از تهران

استفاده شخصی از خودرو دولتی
راننده تاکسی هستم و در اکثر جاهایی که در سطح شهر 
دور می زنم اشخاصی را می بینم که از اتومبیل های دولتی 
برای امور شخصی خود استفاده می کنند. آیا کارمندان و 
یا کسانی که این اتومبیل ها زیر دستشان است اجازه چنین 

کاری را دارند؟
یک شهروند از تهران
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یادداشـــت

 نیمی از مدارس سلماس 
فرسوده هستند

مدیر آموزش و پرورش سلماس گفت: 
بیش از ۵۰ درصد مدارس سلماس 
غیرایمن بوده و دارای ساختمان های 
فرسوده هستند. ایرج افراسیابی، در 
 ۹ آیین کلنگ زنی احداث مدرسه 
کلاسه خیرساز در محل مدرسه شهدای 
فرهنگی شهر سلماس، ضمن قدردانی از 
تلاش های خیرین نیک اندیش سلماسی 
در نوسازی و ارتقای شاخص فضاهای 
آموزشی شهرستان، گفت: آموزش و 
پرورش مهم ترین زیر ساخت جامعه 
است و برای توسعه آن نیازمند اهتمام 
هستیم.  مردم  و  مسئولین  جمعی 
افراسیابی اظهار کرد: بیش از ۵۰ درصد 
مدارس شهرستان سلماس غیرایمن و 
دارای ساختی فرسوده است به طوری 
که  ۱۶ مدرسه در سطح شهرستان از 
طرف اداره کل نوسازی به عنوان مدرسه 
تخریبی معرفی شده اند و در همین 
راستا با همت خیرین در صدد بازسازی 

آنها هستیم.  

کتیبه تاریخی در کنار دستشویی!
مدتی است وضعیت سرویس های بهداشتی 
بین راهی در فضای مجازی خبرساز شده، از 
قضا یکی از آن ها کتیبه ای تاریخی را در خود 
جای داده است. نگهداری این کتیبه تاریخی در 
شیشه و آنهم کنار سرویس بهداشتی حواشی 
زیادی به دنبال داشته است. گفته می شود، 
شهرداری همدان در پی ساخت دستشویی در 
دهانه پل معروف به پهلوان ها در خیابان تختی 
به کتیبه ای دست یافته که تاریخ و هویت 
این بخش از شهر همدان را روایت می کند. 
مسئولان شهری بدون جابه جا کردن کتیبه 
سعی کردند با طراحی ویترینی برای آن، کتیبه 
را همانجا نگهدارند، اما به گفته فعالان حوزه 
میراث فرهنگی، در کمال کج سلیقگی، یکی 
از چشمه های سرویس بهداشتی در کنار این 
کتیبه ساخته شده است. علی مالمیر، مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان همدان از اقدام شهرداری همدان اظهار 
بی اطلاعی کرد و گفت: این موضوع توسط 
کارشناسان این اداره کل در دست بررسی 
است. البته شهرداری برای انجام این کار هیچ 
مجوزی از میراث نداشته است و ما از این اقدام 
بی اطلاع هستیم. مدتی است که این موضوع 
را متوجه شده ایم و درحال بررسی آن هستیم. 

بازداشت ۲7 نفر در جنگل های آمل
فرمانده انتظامی آمل گفت : ۲۷ نفر از اعضای 
تورهای غیرمجاز گردشگری که مرتکب اعمال 
مجرمانه شدند ؛ در جنگل های این شهرستان 
دستگیر شدند. به گزارش روابط عمومی نیروی 
انتظامی شهرستان آمل،  سرهنگ علی داداش 
تبار در تشریح این خبر افزود: طی عملیات 
مشترک ماموران انتظامی و سپاه پاسداران این 
شهرستان در طی پایش های صورت گرفته 
درمحدوده جنگلی روستای رزکه، ۲۷نفر از افرادی 
که در قالب تورهای غیر مجاز که هنجارهای 
قانونی را رعایت نکرده بودند دستگیر شدند. 
او با تاکید بر اینکه با افرادی که بدون توجه به 
ارزش های اخلاقی، فرهنگ بومی منطقه ای و 
اصول گردشگری هنجارهای قانونی را زیر پا 
بگذارند برخورد خواهد شد، بیان کرد: در این 
ارتباط ۱۲خودرو نیز توقیف شد. گفتنی است 
خرداد ماه امسال نیز ۱۲۰ نفر از اعضای یک تور 
گردشگری غیرمجاز که مرتکب اعمال مجرمانه 
شدند در جنگل های شهرستان نکا دستگیر شدند. 

در تامین اقلام مورد نیاز تعلل 
جایز نیست

نماینده مردم تبریز در مجلس گفت: در 
تامین اقلام مورد نیاز اقشار مختلف تاخیر 
کالاهای  تامین  و  نیست  جایز  تعلل  و 
ضروری برای همه متقاضیان ضروری است. 
نکاتی  بیان  ضمن  فرهنگی  محمدحسین 
خطاب به دولت گفت: در تامین اقلام مورد 
نیاز اقشار مختلف تاخیر و تعلل جایز نیست. 
یک  تبصره  بند »ص«   ۱ جزء  اساس  بر 
قانون بودجه سال ۱۴۰۱، تامین کالاهای 
ضروری برای همه متقاضیان بدون لحاظ 
خط کشی های غیر قابل عمل و اجرا فوری و 
ضروری است. همچنین تامین اقلام جهیزیه 
برای همه متقاضیان با قیمت کارخانه و یا 
پایین تر از آن، کمک به حل مشکل عموم مردم 
به ویژه بازنشستگان فاقد مسکن ضرورت دارد. 

تحویل سریع اجساد کوهنوردان 
به خانواده هایشان 

نایب رئیس مجلس از دستگاه های دولتی 
خواست تا سریع تر نسبت به تحویل اجساد 
کوهنوردانی که در روزهای اخیر جان خودشان 
را در کوه دماوند از دست دادند، اقدام کنند. 
عبدالرضا مصری با اشاره به جان باختن تعدادی 
از کوهنوردان در روزهای اخیر خطاب به حسینی 
نماینده رئیس جمهور گفت: چند روز است که 
کوهنوردانی در دماوند جان باختند و اجساد آنها 
را هیچ دستگاهی به خانواده های آنها تحویل 
نمی دهد که این خانواده ها هم داغدار عزیزانشان 
که از دست داده اند هستند و هم اینکه منتظرند 
دستگاهی اجساد آنها را به این خانواده ها تحویل 
دهد. وی افزود: در کوه ماندن آنها و خدای 
ناخواسته صدمه دیدن از نظر ذهنی و عاطفی 
اثرگذار خواهد بود که خواهش می کنم دستور 

دهید به صورت اورژانسی این کار انجام شود. 

استان خوزستان، منطقه جنگی 
اعلام شود

رئیس کمیسیون انرژی مجلس اظهار کرد: از 
ستاد کل نیروهای مسلح انتظار داریم که استان 
خوزستان را به عنوان منطقه جنگی اعلام نماید و 
قوانین مربوط به این نوع مناطق نسبت به آن اجرا 
شود. سهراب گیلانی در تذکری به وزیر آموزش و 
پرورش گفت: با توجه به کمبود شدید معلم تاکید 
داریم که با اولویت بالایی با جذب و به کارگیری 
معلمان نهضتی، پیش دبستانی و غیرانتفاعی 
کمبود معلم را در کشور جبران کنند. وی با بیان 
اینکه »به لطف خدا و اجرای رتبه بندی معلمان 
انجام شد«، اظهار کرد: تاکید داریم که حقوق 
معلمان عزیز تا پایان مرداد یا شهریور ماه محاسبه 
و نسبت به پرداخت آن اقدام شود.  این نماینده 
مجلس همچنین خاطر نشان کرد: از ستاد کل 
نیروهای مسلح انتظار داریم که استان خوزستان 
را به عنوان منطقه جنگی اعلام نماید و قوانین 
مربوط به این نوع مناطق نسبت به آن اجرا شود. 

 ضرب الاجل برای شناسایی 
سازه های ناپایدار

وزیر کشور در گزارشی درباره 
الاجل  ضرب  از  متروپل  حادثه 
وزارت کشور به شهرداری ها برای 
شناسایی سازه های ناپایدار خبر 
داد و گفت: گزارش شهرداری ها به 
موقع ارسال نشود، تخلفات به قوه 
قضائیه ارجاع خواهد شد. در جلسه 
علنی روز سه شنبه)۲۵ مردادماه( 
مجلس شورای اسلامی، گزارش 
کمیسیون عمران در مورد فروریزش 
ساختمان متروپل آبادان در دستور 
کار قرار گرفت و احمد وحیدی با 
حضور در سخنگاه مجلس در این 
باره گفت: حادثه متروپل اتفاق تلخی 
بود اما وزارت کشور بلافاصله بعد از 
این حادثه دستورالعمل ها خاصی 
را برای آن صادر کرد. در این زمان 
هم کارهای جاری وزارت کشور 
درباره شناسایی سازه های ناپایدار 
در دستور کار قرار گرفت. وزیر کشور 
با بیان اینکه بر اساس قانون شهردار 
و شهرداری ها موظف به شناسایی 
سازه های ناپایدار شدند، تصریح کرد: 
اگر در مهلت مقرر کار انجام شناسایی 
انجام نشود، گزارش آن به قوه قضائیه 
ارجاع خواهد شد و سامانه ای برای 
این موضوع در نظر گرفته شده است 
تا پاسخگویی رفع دغدغه سازه های 

مختلف شود. 

  کریم بخش کُردی  تمندانی   
آموزگار

  ناچاریم دریاچه را 
احیا کنیم

اجرایی  مدیر  کلانتری،  عیسی 
سابق ستاد احیای دریاچه ارومیه در 
میزگرد انصاف نیوز درباره »احیای 
دریاچه ارومیه« شرکت کرد. کلانتری 
که در دولت دوم روحانی ریاست سازمان 
محیط زیست را برعهده داشت، در این 
میزگرد ضمن تشریح دلایل وضعیت 
اگر دریاچه  کنونی دریاچه، گفت: 
امنیتی  پیامد  نشود  اصلاح  ارومیه 
خواهد داشت. شما نمی توانید برابر 
سیل مهاجرت میلیون ها نفر مقاومت 
کنید. ولی دریاچه ارومیه باید با آب 
حوضه خودش احیا شود. کلانتری، 
گفت: این دریاچه مجبور به احیا شدن 
است. ۱۳ میلیارد تن نمک در بستر آن 
خوابیده است. این بستر نمکی بدون 
پوشش شود، چندین میلیون نفر از 
جمله ساکنان شهر تبریز باید تخلیه 
شوند. مهاجرین ما در کل زمان جنگ به 
یک میلیون نفر نمی رسید ولی این همه 
حجم از مشکل را برای کشور آفرید. حالا 
می شود شهر تبریز را زیر غبار نمکی رها 
کرد؟ ناچار هستیم دریاچه را احیا کنیم. 

اخبار کوتاه

روی خط آرمان ملی

تجمع اعتراضی در استان چهارمحال و بختیاری به دلیل قطع  چند روزه آب

خشک آمد کشتگاه من
  مسئولان، دولت حسن روحانی را مقصر کم آبی شهرکرد دانستند

روزنامه  در  گزارشی  انتشار  پی  در 
»آرمان ملی« در تاریخ ۱۴۰۱/۵/۲۲ در صفحه 
۹ روزنامه تحت عنوان »جانِ دانش آموزان 
منطقه دشتیاری بلوچستان در خطر است« به 

اطلاع می رساند : 
گفت وگوبا دانش آموز مهران خودکامه 
دانش آموز پایه دوازدهم اهل روستای جُر، مبنی 
بر اینکه رئیس آموزش وپرورش به آنان گفته 
است که اداره موظف نیست سرویس مدرسه در 
اختیار دانش آموزان قرار دهد. آموزش و پرورش 
ضمن تکذیب چنین ادعایی، اعلام می دارد نه 
تنها شخص مدیر آموزش وپرورش، بلکه هیچ 
کدام از نیروهای خدوم آموزش وپرورش، با 
هیچکدام از رسانه ها و جراید رسمی کشور 
مطلبی به این مضمون را نقل نکرده است، بلکه 
خدمت به فرزندان این خطه از ایران اسلامی 
را در سایه زعامت مقام معظم رهبری ودولت 
خدمتگزار ایران قوی، باوجود تمام سختی ها 
و مشکلات موجود با جان و دل پذیرفته و مایه 
افتخار خود می دانند و تمام تلاش کادر اداری 
و همکاران آموزشی در راستای ریشه کنی 
فقر آموزشی و ارتقای شاخص های آموزش 
در دشتیاری را مایه افتخار خود می دانند. لذا 
جهت روشنگری و تنویر افکار عمومی و در 
پاسخ به شبهات مطرح شده در گزارش روزنامه 
»آرمان ملی« برای چاپ به دفتر روزنامه ارسال 

می گردد. 
۱- در گزارش فوق ذکر شده است که 
دانش آموزان منطقه دشتیاری به دلیل نداشتن 

سرویس مدارس با ماشین های سوخت کش 
جابه جا می شوند؛ آموزش وپرورش شهرستان 
دشتیاری ضمن رد این موضوع بیان می دارد 
جابه جایی دانش آموزان مشمول طرح روستا 
مرکزی طی اعتبار تخصیص یافته در سال 
تحصیلی -۱۴۰۱ ۱۴۰۰ با تعداد ۳۷ دستگاه 
در  خصوصی  بخش  طریق  از  مینی بوس 
طرح روستا مرکزی تعداد ۱۱۰8 دانش آموز 
ایاب وذهاب گردیده اند و از این تعداد 8۷۴  
دانش آموز دختر و تعداد ۲۳۴ دانش آموز 
پسر در طول سال تحصیلی -۱۴۰۱ ۱۴۰۰ از 
مهرماه الی خردادماه به صورت روزانه و پایدار 
از سرویس ایاب و ذهاب مدارس برخوردار 

شده اند.
۲- آموزش وپرورش دشتیاری ضمن درک 
شرایط منطقه دشتیاری که دارای پراکندگی 
جمعیتی گسترده و بافت روستایی فاصله دار 
می باشد که حتی خدمت رسانی خیرین محترم 
در امر مدرسه سازی را هم دچار چالش دارد و 
همچنین شرایط مالی ضعیف اکثر خانواده های 
گرامی و با هدف جلوگیری از ترک تحصیل 
دانش آموزان عزیز، و برخورداری آنان از آموزش 
پایدار در طول چند سال گذشته با پیگیری های 
مجدانه اقدام به ایجاد فضاهای آموزشی شبانه 
روزی پسرانه و دخترانه در مقاطع تحصیلی 
متوسطه اول و دوم نموده است و در برنامه 
توسعه نیز قرار دارد، تا آن دسته از دانش آموزانی 
که فاصله مسافتی طولانی از خانه تا مدرسه 
دارند، بتوانند در فضاهای آموزشی شبانه روزی 

استاندارد از نعمت آموزش برخوردار شوند.  
۳- خاطرنشان می شود تاکنون در سطح 
شهرستان هیچگونه گزارشی از سوی هیچ 
یک از دانش آموزان یا اولیا گرامی مبنی بر نبود 
سرویس مدارس برای سال تحصیلی -۱۴۰۱ 
۱۴۰۰ به مدیریت آموزش وپرورش دشتیاری 
برای پیگیری واصل نشده است. لازم به ذکر 
است، کارگروه و جلسات خاصی هرساله قبل 
از شروع سال تحصیلی در آموزش و پرورش 
منطقه با کمک و همیاری شوراها و دهیاران 
مناطق روستایی/ شهرستان درصدد بررسی و 
رفع مشکلات و نواقص بوده اند تا دانش آموزان 
عزیز و اولیای گرامی با کمترین مشکلات، 
دغدغه ها و اطمینان خاطر به امکانات آموزشی 

دسترسی آسان داشته باشند. 
۴- آموزش و پرورش دشتیاری با وجود 
اعتبارات محدود و نبود سرویس مدارس برای 
ایاب وذهاب فراگیران علی الخصوص برای 
دختران، هرساله قبل از شروع سال تحصیلی 
با کمک و همیاری شوراها و دهیاران از طریق 
عقد قرارداد با بخش خصوصی به منظور تأمین 
امنیت فراگیران و جلوگیری از بروز حوادث 
غیرمترقبه اقدام به تأمین سرویس مدارس 
نموده به نحوی که کلیه دانش آموزان دختر 
در مقطع متوسطه از خدمات ایاب وذهاب 

برخوردار می باشند. 
 حسنعلی میرعبدی-  مدیرکل 
آموزش و پرورش سیستان و بلوچستان

جوابیه آموزش و پرورش سیستان و بلوچستان : 

دشتیاری دارای پراکندگی جمعیتی گسترده است


